

Cartwright, Morris, Bowell, Thompson (Haldimand), Ross (Prince Edward), McCallum and the mover, to enquire into the working of the Act imposing an export duty on shingle bolts, stave bolts, pine, oak and spruce logs.

**Hon. Mr. Holton** asked if the Minister of Finance had anything to say with reference to this motion.

**Hon. Mr. Rose** said the object of the committee was to enquire into the working of the Act referred to—as to which, as a variety of petitions and memorials had been sent to Government from time to time representing that this export duty fell solely on one locality, he could see no objection to having a committee to obtain information on the working of the Act.

**Hon. Mr. Holton** was not prepared to say that it was unconstitutional for a Chancellor of the Exchequer to assent to the appointment of the committee to assist him in the performance of his duties, but he thought his hon. friend would find it exceedingly inconvenient to follow out such a system to its logical and legitimate consequences. If he retained his position for some time to come, he would, undoubtedly, expose himself to motions of this kind with reference to other matters much more important. The hon. gentleman ought to have a policy of his own on matters of this kind, but as he had assented to the committee, he (Mr. Holton) had no intention to divide the House upon it; but he would suggest to the mover that the Minister of Finance should be placed on the committee. It would be incomplete without him. When the Committee on Banking was appointed, the hon. gentleman insisted on being there, and the same with the Public Accounts Committee. He now assented to a committee on a subject peculiarly within his province, and the hon. gentleman, undoubtedly, ought to be on it also.

**Hon. Mr. Rose** reminded the hon. gentleman that some years ago the English Government assented to a committee to enquire into the operation of the sugar duties—a matter which was not a bagatelle like this, but one from which a large proportion of the Revenue of England was derived.

**Hon. Mr. Bolton**—The Chancellor of the Exchequer was on that Committee.

**Hon. Mr. Rose**—No. Mr. Cardwell, then Secretary for the Colonies, was chairman of that Committee.

**Morris, Bowell, Thompson (Haldimand), Ross (Prince-Édouard), McCallum**; l'auteur de la motion étudiera l'application de la Loi qui impose des droits d'exportation sur les bardeaux, les douves, les billes de pin, de chêne et d'épinette.

**L'hon. M. Holton** demande si le ministre des Finances a quelque chose à dire sur cette motion.

**L'hon. M. Rose** mentionne que le but du Comité est d'étudier l'application de la Loi; étant donné que diverses pétitions et rappels ont été envoyés au Gouvernement à diverses reprises, au sujet des droits d'exportation affectant une localité seulement, il ne voit aucune objection à ce qu'un Comité étudie l'application de la Loi.

**M. Holton** n'est pas prêt à dire qu'il est inconstitutionnel pour un chancelier de l'Échiquier d'accepter la nomination d'un Comité pour l'aider à s'acquitter de ses fonctions, mais, à son avis, son honorable ami verra qu'il n'est pas facile de poursuivre un tel système dans ses conséquences logiques et légitimes. S'il conserve son poste pour quelque temps, il s'exposera inévitablement à des motions de ce genre concernant d'autres questions beaucoup plus importantes. L'honorable député devrait avoir sa propre politique sur des questions de ce genre, mais comme il a approuvé le Comité, il (M. Holton) n'a pas l'intention de diviser la Chambre sur ce point. Il suggère au motionnaire que le ministre des Finances fasse partie du Comité. Le Comité ne serait pas complet sans lui. Lorsqu'un Comité des Banques a été créé, l'honorable député a insisté pour en faire partie en même temps que du Comité des Comptes publics. Il approuve maintenant un Comité qui touche de près sa province et il n'y a pas de doute qu'il devrait y siéger.

**L'hon. M. Rose** rappelle à l'honorable député qu'il y a plusieurs années le Gouvernement anglais approuvait un Comité qui devait examiner l'application des droits sur le sucre, un sujet qui n'était pas une bagatelle comme celle-ci puisqu'il s'agissait de la source d'où provenait une grande partie du revenu de l'Angleterre.

**L'hon. M. Bolton**: Le chancelier de l'Échiquier faisait partie du Comité.

**L'hon. M. Rose**: Non. M. Cardwell, Secrétaire aux Colonies à l'époque était président du Comité.